
Н. Шульга, виконавчий директор громадської організації 

«Український науковий клуб»: 

«…Проблема полягає в тому, що майже вся структура управління 

сучасного університету в Україні не передбачає присутності досліджень. 

Якщо, наприклад, у дослідженнях з математики чи теоретичної фізики ще 

можна, умовно кажучи, обійтися комп’ютерами й талановитими 

професорами й студентами, то в інших галузях, особливо в природничих 

науках, організація досліджень потребує певних зусиль. Потрібні не лише 

приміщення й інфраструктура, а й дороге обладнання і штат, який його 

обслуговуватиме. Нині для створення такої системи немає законодавчого 

підґрунтя. Навіть якщо ректор дуже хоче мати в своєму університеті передові 

дослідження, офіційно він не може цього зробити: з точки зору міністерства 

це є порушенням, яке спровокує штрафи. До слова, навіть поїздки науковців 

на міжнародні конференції досі розглядаються як нецільове використання 

коштів. 

Але якщо є державна стратегія розвитку інноваційної економіки та 

освіти світового рівня, вона повинна мати в собі дослідницький компонент. 

Проте досі ці проблеми не вирішено ні в дусі, ні в букві закону» (Моісеєва Т. 

Наталія Шульга: «Наша освіта не здатна забезпечити рівень, який 

задовольнив би європейського студента» // Український науковий клуб 

(http://nauka.in.ua/club/articles/article_detail/8471). – 2013. – 10.01). 

 


